
Protokół  nr XVII / 12 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  28 czerwca 2012r. 
 
 

1.  Otwarcie  obrad  XVII  Sesji   Rady Gminy  Brody. 
 

           Przewodnicząca   Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka  o  godz. 9 05 otworzyła obrady  
XVII  Sesji Rady Gminy Brody.  

Na podstawie listy  obecności  stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo - obecnych było 14. 
Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Agnieszka Mataczyna. 
 
Przewodnicząca Rady spytała, czy są uwagi do porządku obrad. 
 
Pani Sekretarz proponuje uchylenie uchwały z poprzedniej sesji dot. zasad odpłatności za 

użytkowanie sali gimnastycznej pracowni komputerowej i sal lekcyjnych w Zespole Szkół w 

Brodach. 

Nadzór Wojewody wszczął postępowanie twierdząc, że jeżeli Rada Gminy nie określa 

zasad korzystania z sali to ustalenie stawek leży w kompetencji Wójta. 

  
Pani Skarbnik  zgłasza wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w spr. zmian w 
budżecie . Omówiła proponowane zmiany. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad 
powyższych uwał. 
Za – głosowało 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Uwag nie zgłaszano. 
Za przyjęciem  protokołu  głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt złożył informacje na piśmie, którą radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 
Dodatkowo poinformował o sprawach, które miały miejsce po złożeniu powyższej 
informacji. 
21.06.2012r. – uczestniczył w spotkaniu w spr. organizacji biesiady w Brodach 
22.06.2012r. – był na uroczystym  zakończeniu prac na cmentarzu w Brodach przez polsko 
                        niemiecką grupę młodzieży OHP 
23.06.2012r. -  uczestniczył w święcie róż w Forst  
24.06.2012r. -  był na spotkaniu z przedwojennymi mieszkańcami Brodów i okolic 
24.06.2012r. -  słuchał koncertu barokowego w kościele w Bieczu 
27.06.2012r. -  uczestniczył w zakończeniu roku  w przedszkolu. 
 
T. Żychliński prosił o więcej informacji do pkt. 19 
Wójt – 13.06.2012r. był w Starostwie Powiatowym, gdzie omawiano sprawy organizacji 
prac społeczno- użytecznych na melioracje. 
 
T. Kowalczuk – czego dotyczyło spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji? 
Wójt -  dot. zmiany na stanowisku kierownika w Brodach oraz możliwości szukania 
oszczędności w Posterunku Policji w Brodach. 
Nowy komendant wyraził chęć spotkania się z radnymi po wakacjach. 

Z. Bejnarowicz – spytał czy Wójt był w lesie komunalnym. 
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Wójt – 26.06.2012r. po otrzymaniu telefonu od p. Kowalskiego  udał się do lasu. Na miejscu 
zobaczył jak postępują prace zrębowe. M. Kowalski poruszył fakt, że kierownik nie ma 
decyzji na prace zrębowe a już je rozpoczął. 
Wójt na jutro zaprosił kierownika oraz leśnika ze Starostwa i porozmawiają o tym. 
 
4. Informacja Przewodniczącej Rady i Przewodniczących komisji o działaniach  
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że: 

01.06.2012r. – brała  udział w Festiwalu Nauki w Zespole Szkół w Brodach  
02.06.2012r. –      „              oddaniu do użytku wiaty w Mariance  
15.06.2012r. -       „              posiedzeniu komisji doraźnej ds. współpracy z PGE Gubin 
18.06.2012r. -       „              posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego 
20.06.2012r. -       „              spotkaniu zespołu ds. wspierania projektu wydobywczo- 
                                             energetycznego w gminie Brody  i  Gubin.   
24.06.2012r -        „              koncercie muzyki barokowej w kościele w Bieczu 
25.06.2012r -        „              posiedzeniu Komisji Budżetu, 
27.06.2012r. -       „              zakończeniu roku w przedszkolu 
 
J. Falkiewicz -  komisja oświaty obradowała 14.06.2012r.  Wnioski radni otrzymali w 
materiałach sesyjnych. 
 
E. Bojko – komisja Budżetu miała posiedzenie 25.06.2012r.  tematem była analiza 
materiałów sesyjnych. 
 
M. Kowalski – Komisja Mienia Komunalnego zebrała się 18.06.2012r.  
Wnioski radni otrzymali. 
W dalszym ciągu pilną sprawą do rozpatrzenia jest winda w ośrodku zdrowia w Brodach. 
 
M. Tracz – komisja Rewizyjna  zajęła się wykonaniem budżetu za 2011r. oraz 
przygotowaniem  materiałów do udzielenia absolutorium Wójtowi 
Komisja opracowała inne wnioski, które przewodniczący odczytał. 
 
M. Tracz  poinformował, że komisja doraźna ds. współpracy z PGE pierwsze posiedzenie 
miała  11.06.2012r. na którym wybrano przewodniczącego i zastępcę oraz opracowano 
regulamin pracy tej komisji. 
15.06.2012r. było następne posiedzenie z udziałem przedstawicieli PGE. 
Przedstawiono im pytania i postulaty na które PGE w dn. 27.06.2012r. dało odpowiedź na 
piśmie.    
 
5 .Propozycja form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 

Radni na piśmie otrzymali  informacje, analizowali je na posiedzeniach komisji. 

 
6. Informacja o sprzedaży mienia komunalnego. 
Do informacji radni nie zgłaszali pytań. 

 
7. Rozpatrzenie : 

    -  sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brody za 2011r. 
         - sprawozdania finansowego Gminy Brody za 2011r. 

Na posiedzeniach komisji analizowano powyższe sprawozdania. 
 
8. Zapoznano się z : 

Pani Skarbnik odczytała .: 

    -  uchwałę RIO w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
       Brody za 2011r. 
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    -  opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania finansowego wraz ze 
       sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011r. 
    -  wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Brody 
       z tyt. wykonania budżetu za 2011r. 
    - uchwałę RIO w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej dot.  
      udzielenia absolutorium Wójtowi. 
 

9.  Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011r. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusje nad wykonaniem budżetu za 2011r. 

Pani Skarbnik uważa, że komisja  nie powinna rozpatrywać tego co nie było planowane w 
budżecie na 2011r. np. remont budynku po byłej Straży Granicznej w Zasiekach. 
 
M. Tracz  stwierdził, że członkowie komisji patrzyli na gospodarność. 
 
Radca prawny wyjaśnił, że uwagi nie powinny być  zamieszczone w tej  opinii ponieważ nie 
mają związku ze  sprawozdaniem  z wykonania budżetu. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
      finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Brody z wykonania budżetu 

 za 2011r. 
 
M. Tracz zwrócił uwagę na to, że uchwały nie są podpisane przez pomysłodawcę  oraz 
przez radcę prawnego. 
Pani Skarbnik obiecała, że  w przyszłości projekty uchwał będą podpisywane. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały  głosowało 14 radnych. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brody z 

 tyt. wykonania budżetu za  2011r. 
 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały  głosowało 14 radnych. 
 
Wójt poprosił o udzielenie głosu. 

 Cyt. „ Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado! 

Pragnę podziękować za udzielone mi przed chwilą zaufanie. 

Muszę i chcę tu podkreślić, że jest to sukces nie tylko mój czy Pani Skarbnik, której w tym 

momencie składam również podziękowanie i wyrazy uznania ale   i innych urzędników 

odpowiedzialnych za wymiar i ściągalność podatków czy gospodarkę mieniem 

komunalnym, poborem opłat i innych należności. Im również należą się wyrazy uznania! 

Jest to Nasz wspólny sukces! Mówiąc NASZ mam na myśli również i Was szanowni 

państwo radni. W końcu w rocie ślubowania przyrzekaliśmy, że dobro gminy będzie dla Nas 

nadrzędne!  Mimo, iż zastaliśmy praktycznie gotowy projekt budżetu, to został on poddany 

zmianom uwzględniającym potrzeby wynikające z zobowiązań długoterminowych jak i te, 

które życie postawiło przed nami z dnia na dzień!  

Jednym z takich zadań było przystąpienie do budowy Stacji Uzdatniania Wody dla 

miejscowości Marianka. 

Udało się Nam wygospodarować w budżecie środki na opracowanie dokumentacji, 

wykonanie odwiertów i przygotowanie terenu pod tę inwestycję   i z nieukrywaną radością i 

dumą pragnę Państwu zakomunikować, że właśnie dzisiaj został rozstrzygnięty przetarg na 

wykonanie SUW wraz z siecią dla miejscowości Marianka. Jeszcze w tym roku ludzie w 
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Mariance będą mogli nie tylko pić normalną wodę ale i prać białe rzeczy bez obaw, że po 

praniu  zmienią one kolor na żółty.  

Ile pytań i wątpliwości budziła budowa nitki wodociągu do Datynia. Mieszkańcy Brodów 

zastanawiali się czy przez to nie będą mieli problemów      z wodą. Okazuje się, że wody w 

Brodach nie zabrakło a dzięki tej inwestycji mieszkańcy Datynia mają lepszą wodę, a my 

nie musimy utrzymywać przestarzałej, energochłonnej i awaryjnej hydroforni. Daje to 

konkretne oszczędności. Pozostając przy temacie wody – wybudowaliśmy Stację 

Uzdatniania Wody w Zasiekach. Jest to pierwszy etap realizacji projektu pod nazwą 

Budowa stacji uzdatniania wody w zasiekach i sieci wodociągowej Zasieki – Janiszowice – 

Brożek. Na chwilę obecną do SUW Zasieki podłączono budynki dawnego PGR, a budowa 

sieci do Janiszowic jest w wysokim stadium zaawansowania. Mieszkańcy Janiszowic nie 

muszą się obawiać tego, że zabraknie im wody w studniach. 

Do tematu wody powrócę jeszcze pod koniec swojego wystąpienia, ale w trochę innym 

kontekście.  

Pani Przewodnicząca, wysoka Rado! 

W ubiegłym roku podjęliśmy trudny i kosztowny dla naszego budżetu  temat naprawienia 

błędów naszych poprzedników. Mam tu na myśli m.in. przystąpienie do zmiany studium 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Zasieki (budynek dawnej szkoły i plac 

do niej przyległy).  W tym roku dzięki podjętym przeze mnie i tę Radę decyzjom uda nam 

się naprawić pozostałe błędy! Tak, aby mieszkańcy naszej gminy nie mieli już poczucia 

krzywdy jaka spotkała ich ze strony urzędu. Uważam, że mimo kosztów jest to konieczne ze 

względu na nadrzędną zasadę zaufania obywatela do organów władzy – nawet, a może 

przede wszystkim zwłaszcza, tej samorządowej. 

Szanowni Radni! 

W ubiegłym roku Brody doczekały się własnego święta. Organizacja Biesiady była 

realizacją jednej z moich obietnic wyborczych. W tym miejscu pragnę podziękować tym z 

Państwa, którzy aktywnie włączyli się w jej przygotowanie. Brody mają swoją imprezę 

promocyjną i mam nadzieję, że z roku na rok będzie ona miała większy rozmach i 

przyciągała do Nas większe rzesze turystów. Dzięki naszemu członkostwu w Europejskim 

Związku Parków Łużyckich       o Brodach i Parku brodzkim mówi się na największych 

targach turystycznych    w Polsce i Niemczech, a w Berlinie jeździ pociąg S-Bahn z reklamą 

Brodów jako atrakcji turystycznej! Nasze Seminarium Parkowe doceniane jest przez 

autorytety krajowe i zagraniczne! Na ostatnim konwencie Euroregionu Sprewa -Nysa – Bóbr 

przedstawiciele strony niemieckiej stwierdzili nawet, że powinna to być sztandarowa 

impreza Euroregionu. Organizację i atmosferę panującą na tej imprezie ocenili na 

najwyższym poziomie. Wyrazili też zdziwienie, że jest takie małe zainteresowanie ze strony 

polskich mediów. Ogólnie bez przesady można stwierdzić, że o Brodach więcej można 

zobaczyć w Niemieckiej telewizji, usłyszeć w Niemieckim radio i przeczytać w Niemieckiej 

prasie! Polskie media widzą w Brodach tylko węgiel i ewentualnie skandale. Dzięki 

współpracy z miastami partnerskimi Forst i Lubsko w naszej gminie odbywa się coraz 

więcej imprez kulturalnych, TV Polonia nakręciła i wyemitowała film poświęcony m.in. 

Brodom i okolicom. Realizacja filmu została sfinansowana z budżetu promocji i reklamy 

projektu Budowa ścieżki rowerowej Brody – Lubsko – Jasień.  

Szanowna Rado! 

Jeżeli jesteśmy przy ścieżce rowerowej. Nie mogę w tym miejscu nie odnieść się do słów 

jakie padły na tej sali przed miesiącem! Konkretnie chodzi mi o wypowiedź radnego Pana 

Bejnarowicza cytuję: „ścieżka ważna rzecz ale ludzie wody nie mają” oraz  „no to po co my 

tu siedzimy skoro burmistrz Lubska za nas decyduje”. 

Pragnę przypomnieć, że porozumienie w sprawie budowy ścieżki rowerowej zostało 

podpisane jeszcze przez mojego poprzednika w roku 2007. Przedsięwzięcie jest 
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realizowane w ramach EWT w porozumieniu partnerskim Forst – Brody – Lubsko – Jasień. 

Od samego początku partnerem wiodącym po stronie Polskiej była gmina Lubsko. Wraz z 

podpisaniem porozumienia pozostali uczestnicy projektu upoważnili burmistrza Lubska do 

przygotowania projektu i podpisania umowy o dofinansowanie projektu. Zarzucanie w tej 

sytuacji, że ktoś inny za nas decyduje świadczy o tym, że osoba, która takie słowa 

wypowiada nie zadała sobie trudu zapoznania się z całością sprawy i nie zna tematu, na 

który się wypowiada. Druga sprawa: Jak wspomniałem, projekt ścieżki rowerowej 

realizowany jest w ramach środków EWT – Poprawa infrastruktury turystycznej i drogowej 

w obszarze przygranicznym w ramach współpracy trans granicznej Polska(woj. lubuskie) – 

Brandenburgia. W ramach tych środków nie ma możliwości sfinansowania budowy 

wodociągu czy kanalizacji, bo te przedsięwzięcia finansowane są zupełnie z innych 

środków oraz z innego funduszu. W naszym przypadku jest to PROW. Chciałbym tu 

podkreślić, że w ubiegłym roku złożyliśmy wniosek właśnie do PROW              o 

dofinansowanie budowy SUW Zasieki i sieci wodociągowej do Janiszowic oraz kanalizacji w 

m. Nabłoto. W tym momencie przekroczyliśmy limit jaki      w ramach PROW przypada na 

gminę w okresie finansowania 2007-2013. Brakujące środki będziemy musieli pokryć ze 

środków własnych. Dlatego twierdzenie, że przez ścieżkę rowerową w Zasiekach nie będzie 

wodociągu oraz obwinianie personalnie mnie za to, jest świadomą populistyczną grą na 

uczuciach tu zgromadzonych i mieszkańców Zasiek - swoich wyborców.  Rozumiem, że jest 

to święte prawo opozycji, ale na litość Boską, uważam, że od członka komisji budżetu 

należy wymagać przynajmniej tyle, aby orientował się:  co, w jakim zakresie i z jakiego 

funduszu może być sfinansowane.  

A tak na marginesie, przypominam sobie sesję z 2009r. ,gdy na wniosek wójta P. 

Wilkowieckiego Rada miała podjąć decyzję o przyznaniu 45 tys. na uzupełnienie 

dokumentacji ścieżki rowerowej. W głosowaniu przeciw było tylko 3 radnych : Pan Stojecki, 

Tracz i ja, Panu Bejnarowiczowi wtedy nie przeszkadzało, że cytuję: „ludzie wody nie mają!” 

Wtedy ścieżka mu nie przeszkadzała. Zresztą miał to być ostatni wydatek na ten cel! 

Niestety rzeczywistość pokazała, że była to kolejna obietnica bez pokrycia mojego 

poprzednika. Walka z czasem i biurokratycznymi przeszkodami, problem          z ustaleniem 

własności działek, problem z ich przejęciem, kolejne wydatki, to wszystko z czym 

musieliśmy się borykać przez ubiegły rok, omal nie doprowadziły do upadku całego projektu 

i utraty już zainwestowanych w tę inwestycję pieniędzy! 

Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni. 

W ubiegłym roku zakupiliśmy kosze do selektywnej zbiórki odpadów. W każdej 

miejscowości pojawiły się pojemniki na butelki plastykowe a w tych większych również na 

szkło. Na początku lipca pojemniki na szkło trafią do pozostałych miejscowości. 

Przeprowadzona została w sposób wyrywkowy kontrola gospodarstw domowych pod 

kontem posiadania umów na wywóz nieczystości stałych i ciekłych co spowodowało wzrost 

zawartych umów, a tym samym podniesienie estetyki w obrębie sołectw. Zdaję sobie 

sprawę z tego, że jeszcze wiele w tej dziedzinie mamy do zrobienia, ale pierwszy krok już 

zrobiliśmy. 

Kolejnym przedsięwzięciem, bardzo mozolnym i czasochłonnym, którego zwykły 

mieszkaniec nie zauważa, a które z punktu widzenia interesu Gminy było bardzo istotne 

było przeprowadzenie inwentaryzacji środków trwałych mienia gminnego. Do roku 

ubiegłego tak na dobrą sprawę do końca nie wiedzieliśmy jakimi środkami i o jakiej wartości 

dysponujemy.  

Zakupiliśmy samochód na potrzeby straży pożarnej, dzięki dotacji z Nadleśnictwa Lubsko 

oznakowaliśmy go i wyposażyliśmy w belkę świetlną. Na chwilę obecną dysponujemy 

dwoma ciężkimi wozami bojowymi i jednym lekkim do transportu osób i sprzętu. Podaje te 

informacje – bo niedawno okazało się , że niektórzy radni nie wiedzieli, że OSP Brody ma 
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dwa wozy bojowe. Skasowaliśmy dwa stare nieużywane wozy strażackie, które generowały 

tylko koszty w postaci ubezpieczenia OC. 

Wysoka Rado! 

W ubiegłym roku mieliśmy również niestety do czynienia z incydentami            z udziałem 

radnych. Wielokrotnie próbowano mnie wciągnąć w ocenę tych zachowań. Jednak zawsze i 

stanowczo podkreślałem i nadal tak uważam, że ocena radnych należy do Rady i Pani 

Przewodniczącej. Mimo, iż jeden przypadek próbowano w sposób wręcz bezczelny 

wykorzystać przeciwko mnie, korzystając z faktu, że Radny jest ze mną skoligacony co w 

każdej sytuacji i na każdy kroku podkreślano. Jednak pozytywnym efektem tego zdarzenia 

było to, że w końcu Urząd Gminy na podstawie mojego projektu opracował regulamin 

dowozów uczniów do Zespołu Szkół w Brodach. Ewenementem był fakt, że nasza szkoła 

jako jedyna takiego regulaminu nie miała. To w końcu też na mój wniosek ustanowiono dwa 

dodatkowe przystanki w miejscowościach Zasieki      i Brożek. Do tej pory był to problem nie 

do załatwienia. Żeby nie było tak minorowo chciałbym wątek szkolny zakończyć elementem 

pozytywnym. Proszę mi wierzyć, że jest mi bardzo miło, gdy moi koledzy z innych, bardziej 

zamożnych gmin zazdroszczą nam wyników w rankingach oraz wyników osiąganych na 

arenach powiatowych i wojewódzkich. Mamy wszechstronnie uzdolnioną młodzież i to jest 

nasz skarb. Dlatego też ani chwili nie wahałem się, gdy trzeba było podjąć decyzję o 

zorganizowaniu dodatkowego kursu autobusu dla dzieci uczęszczających na zajęcia 

ponadwymiarowe. Ale również i dlatego, aby zminimalizować obciążenie dla naszego 

gminnego budżetu zobowiązałem się, że 3 uczniów z Zasiek i Marianki będę odwoził w 

każdy wtorek osobiście swoim samochodem, żeby autobus nie woził powietrza! W tym 

momencie chciałbym przejść do sprawy, która nurtuje radnego Pana Marka Tracza, 

albowiem bardzo interesuje go problem delegacji oświadczam: od początku mojej kadencji 

nie rozliczyłem ani jednej delegacji (czytaj nie pobrałem ani jednej złotówki)wystawionej na 

teren gminy! Uważałem i nadal uważam, że za to biorę dodatek służbowy aby być w 

kontakcie z mieszkańcami. Delegację wypisuję tylko po to, abym w razie nieszczęśliwego 

wypadku miał potwierdzenie, że wyjazd był służbowy.  

Wysoka Rado, drodzy goście! 

Znając problemy, jakie dotykają coraz większej liczby gmin i miejscowości       w zakresie 

komunikacji, w ubiegłym roku podjąłem decyzję, że raz w miesiącu (w każdy pierwszy 

wtorek) będę pełnił 2-godzinne dyżury w filii Biblioteki Publicznej w Bieczu. Uznałem 

bowiem, że dysponując własnym samochodem mnie łatwiej będzie dojechać do tych 

mieszkańców, niż im do Brodów. Muszę przyznać, że z tej możliwości kontaktu korzystają 

mieszkańcy Biecza  i Grodziszcza. Dyżury trwają od godz. 14 do godz. 16-tej. 

Poza tym kontakt ze mną jest ułatwiony poprzez bezpośredni adres e-mail: 

wojt@brody.pl i numer telefonu 602-192-063. Dane te zamieszczone są w BIP UG Brody. 

Pani przewodnicząca, wysoka Rado, Państwo Sołtysi i drodzy goście,  

dziękuję za cierpliwość i umożliwienie mi tego wystąpienia. Zdaję sobie sprawę, że 
momentami może było trochę emocjonalne ale zapewniam, że nie było ono skierowane 
przeciwko komukolwiek. Chciałem, aby mogli Państwo zapoznać się z naszymi 
osiągnięciami w roku 2011. Zdaję sobie sprawę, że może można było zrobić coś więcej, 
inaczej, lepiej. Zdaję sobie sprawę, że nie wszystkie rzeczy poszły tak jak chciałem. Ale nikt 
wójtem się nie rodzi, kiedyś trzeba zdobywać doświadczenie, tym nie mniej uważam, że i 
tak osiągnęliśmy sporo jak na pierwszy rok. „ 
 
12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/ przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
         zagospodarowania  przestrzennego gminy Brody. 
 
 
 

mailto:wojt@brody.pl
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Przewodnicząca  Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały  głosowało 9 radnych, 4 było przeciwnych, 1 osoba wstrzymała się 
od głosu. 
     b/ opinii dot. likwidacji linii kolejowej nr 275 Wrocław- Gubinek 

Przewodnicząca  Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały  głosowało 2 radnych, 10  było przeciwnych, 2 osoby wstrzymały się 
od głosu. 
 
     c/ zmian Statutu Łużyckiego Związku Gmin 
 
Wójt wyjaśnił, że zmiany wynikają z faktu, że ustawa nakłada na gminy nowe obowiązki. 
Dokonano podziału na strefy. Do naszej strefy dochodzą 4 gminy, które należy dopisać do 
uchwały. 
 
Z. Bednarski spytał  po co nam potrzebny Związek Gmin, powstał Marszów i on powinien 
się tym zająć. Nie powinniśmy dublować kosztów. 
 
Wójt stwierdził, że  Ł.Z.G. buduje  zakład w Marszowie, po to był powołany. 
 
Przewodnicząca  Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
     d/ zmiany uchwały nr IV/28/03 w spr. wprowadzenia form ochrony przyrody 
 
Przewodnicząca  Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
     e/ zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa 
         handlowego przez Wójta  Gminy Brody 
 
Pani Skarbnik – Wójt bez zgody Rady nie może nabyć udziałów. 
 
E. Bojko – komisja budżetu proponowała wykreślić § 9 , może należy wpisać, że Rada 
powinna o tym wiedzieć wcześniej. 
 
Wójt – Rada w budżecie określa ile środków i w jakiej  spółce, natomiast Wójt informuje o 
tym  radnych wg § 9. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 4 wstrzymało się od głosu. 
 
     f/  zarządzenia wyborów sołtysa w m. Suchodół i Grodziszcze 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
     g/ wygaśnięcia mandatu  radnej p. Agnieszki Mataczyna 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
     h/ wygaśnięcia mandatu radnego p. Edwarda Bojko 

E. Bojko – dlaczego nie jestpodpisane kto stworzył tę uchwałę, nie zaznaczono również, że 
to jest projekt.  
Pan E.Bojko nie czuje się winny. Uchwała jest niezgodna z prawem, prosi o udowodnienie 
mu  winy. 
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Radca prawny wyjaśnił, że podstawą do sporządzenia uchwały był fakt posiadania przez 
radnego umowy dzierżawy .   
Radny, który prowadzi działalność gospodarczą na mieniu gminnym powinien w ciągu 3 
miesięcy rozwiązać umowę. 
Podał przykład rozstrzygnięcia sądowego, gdzie 7 sędziów uznało, że  jest to działalność 
gospodarcza i radny powinien zrzec się tych gruntów. 
 
E. Bojko uważa, że jednoznacznie nie wynika, ze prowadzi działalność gospodarczą. Jeżeli 
tak, to połowa radnych nie powinna być radnymi. 
Zacytował treść tej  ustawy oraz uzasadnienie . 
Uważa, że nie płaci KRUS więc nie prowadzi żadnej działalności, jest ubezpieczony w ZUS 
a to traktuje jako hobby. 
Jeżeli tak, to gmina powinna podać sprawę do sądu do rozstrzygnięcia. 
 
Radca prawny odpowiedział, że nie potrzeba ponieważ jest na to wykładnia prawna. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały w sprawie:  
wygaśnięcia mandatu radnego p. Edwarda Bojko. 

Przewodnicząca prosiła o przegłosowanie powyższej uchwały. 

Za podjęciem uchwały nikt nie głosował, 10 radnych głosowało przeciw, 4 osoby wstrzymały 
się od głosu. 
     i/  zmian do uchwały nr XVI/123/12/o powołaniu komisji doraźnej ds. współpracy z  

         PGE Gubin.     

Pani Sekretarz stwierdziła, że w uchwale należy wykreślić radną p. Agnieszkę Mataczynę. 

Może  radni proponują inną osobę? 

Nie zgłaszano dodatkowych osób. 

Pani Sekretarz proponuje  

w §1   dopisać: ,, radnemu za udział w posiedzeniach komisji nie przysługuje dieta”” 

E. Bojko przypomniał, że na poprzedniej sesji było oświadczenie radnych,  że nie będą 
pobierać diety. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
    j/ uchylenia uchwały Nr XVI/122/12 Rady Gminy Brody z dn.28.05.2012r. dot. zasad  
       odpłatności za użytkowanie sali gimnastycznej, pracowni komputerowej i sal  
       lekcyjnych w Zespole Szkół w Brodach. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
    k/  zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2012r. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu 
 
13.   Wnioski i interpelacje  radnych. 
 
M. Kowalski spytał czy coś zrobiono w sprawie windy w ośrodku zdrowia? 
 
Z. Rękas  wyjaśnił, że nawiązał kontakt z firmą z Zielonej Góry, we wtorek mają przyjechać 
obejrzeć windę. 
 
M. Kowalski – czy wg prawa musimy  dać mieszkanie pani Szostak? 
Radca prawny odpowiedział, że  musi być wyrok eksmisji. Sąd orzekając eksmisję oceni, 
czy jej się należy lokal socjalny czy też nie. Nawet jeśli nie,  to i tak trzeba jej dać jakiś lokal. 
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Z. Rękas – pani Szostak dostała propozycję lokalu na ul. Wolności, lecz dwa razy 
odmówiła. 
 
M. Kowalski – co będzie gdy po wyroku odmówi przyjęcia zaproponowanego lokalu? 
Radca prawny stwierdził. że wówczas kierujemy sprawę do  komornika i ją się 
przekwateruje. 
 
Z. Bednarski spytał czy mieszkanie w pałacu w Jasienicy zostało zasiedlone. 
Z. Rękas wyjaśnił sprawę tego mieszkania. 
 
E. Bojko zwrócił się do Wójta , by spowodował naprawę drogi J. Dolne – Suchodół   
( zlikwidować dziurę w asfalcie) . Droga jest wąska, ponieważ częściowo zasypana 
piachem. Należy odsunąć piach,  oraz  wykosić pobocze. 
 
Wójt – ZGKiM już coś  tam robił, wykonali rowki do odprowadzenia wody.  
Co będzie można zrobić,  to zostanie to wykonane. 
 
B. Matyasik – prosi o naprawę pobocza  drogi  Nabłoto – Tuplice. 
Wójt stwierdził, że zostanie wysłane pismo do starostwa Powiatowego  w tej sprawie 
 
Z. Bejnarowicz – odniósł się do wypowiedzi Wójta odnośnie jego wypowiedzi w Gazecie 
Regionalnej dot. wody w Zasiekach -  chodziło mu o wodę sieciową.   
Wójt podczas wyborów deklarował, że w Zasiekach będzie woda w 2012r. oraz będzie 
świetlica.  
Jako sołtys zwracał się z wnioskiem do Wójta, o zaakceptowanie  przyjęcia pomocy 
finansowej od inwestora na dokumentację świetlicy. Były odpowiedzi Wójta, że wiąże go 
referendum.  
W/w spytał czyja jest droga  dojazdowa do GOTHY lub DART? 
M. Kowalski odpowiedział, że jest to droga leśna. 
 
Przewodnicząca Rady spytała, czy ZGKiM przygotował drogi w lesie do przejazdu?  
 
Z. Rękas stwierdził, że  część dróg jest nieuczęszczanych . Jest protokół Straży Pożarnej, 
prace są w toku. 
 
E. Bojko spytał czy prawdą jest, że część drewna przekazano do Lubska? 
Wójt wyjaśnił, że na odcinku Brody – Lubsko na parkingu mają być ławki, które wykona 
Lubsko,  my  na ten cel przekazaliśmy 1m3 drewna. 
 
B. Bawtro – na ostatniej sesji było pytanie czy można z przetartego drewna dać sołectwom 
deski na wykonanie pługów do odśnieżania dróg we wsiach. 
 
Wójt uważa, że z tych desek pługów się nie zrobi. Czy sołectwa to wykonają?  
Jeżeli sołectwo zgłosi taką potrzebę i zadeklaruje, że wykona pług we własnym zakresie to 
nie widzi przeszkód by dać im deski. 
 
M. Kowalski zwrócił się do dwóch radnych, którzy deklarowani wykonanie palików do  
drzew( lip) w parku, spytał ich  kiedy to zrobią. 
 
E. Bojko stwierdził, że teraz tego nie zrobi, gdyż może to być odebrane tak, że  wykonał to 
w ramach działalności gospodarczej. 
 
M. Tracz –  do 30 czerwca. każdego roku powiat ma obowiązek  równania dróg, na odcinku 
Datyń – Kumiałtowice jest „tragedia”  
           Nie wykoszone są również pobocza , należy zasygnalizować im, by zsunęli piasek i 
trawę  z drogi, bo drogi zrobiły się wąskie i trudno się tam minąć . Taka sama sytuacja jest 
na drodze Kumiałtowice – Wielotów jest to droga gminna z tym, że tutaj jeszcze rolnicy 
zaorali część drogi i z drogi o szerokości 9 m zrobiło się 4m. 
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           Jeżeli chodzi o informacje przekazywane dla mieszkańców, prosi o inne tablice, by 
można było wbijać w nie pineski lub szpilki. Obecnie nie ma jak zawieszać ogłoszeń, bo 
tablice są bardzo twarde. 
            Odnośnie podziękowania Wójta za  absolutorium – Wójt powinien wiedzieć, że  
Komisja Rewizyjna bada gospodarkę finansową między innymi delegacje i wszystkie 
wyjazdy służbowe. 
 
J. Ostapiej  
– wnioskował wcześniej o wykoszenie  poboczy dróg, wykonano je tylko częściowo.    
- mostek może się zawalić, nie wspomni o asfalcie.  
- do Lasek miała być zamówiona  równiarka i do tej pory nie była.  
 
Wójt odpowiedział, że ziemia musi wyschnąć inaczej równiarka nic nie zrobi. 
 
M. Tracz spytał czy Wójt jest przychylny do przyjmowania dotacji przez sołectwa 
 ( z zewnątrz) na  dokumentacje. 
Wójt  stwierdził, że z takim  pismem zwrócił się p. Bejnarowicz , dostanie odpowiedź na 

piśmie i do wiadomości  dostaną  pozostali radni. 

Z. Bejnarowicz prosił o  konkretną odpowiedź tak,  czy nie. 

Wójt – sołectwa to jednostki pomocnicze gminy, nie posiadają osobowości prawnej, nie 
mogą występować o przyznanie dotacji, to leży w gestii Wójta. Sołtysi przekroczyli swoje 
kompetencje.  
Wnioski z zebrań wiejskich sołtysi powinni dostarczać Wójtowi. 
 
M. Tracz uważa, że w zakresie działania gminy jest wspieranie aktywności jednostek 
pomocniczych i to powinno być realizowane. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdził, że dotyczy to dotacji z PGE i na komisji  doraźnej 
powinni temat omówić. 
 

14.   Wolne wnioski.    

Pani Regina  Nowak sołtys Jezior Dolnych  stwierdziła, że mieszkańcy nie bardzo są 

skłonni do pracy na rzecz swojej miejscowości. W J. Wysokiech z funduszu sołeckiego 

przeznaczono 1 tys. zł. na naprawę drogi, pozostałe środki chcą  też racjonalnie 

zagospodarować, by nie przeznaczać wszystkiego na tzw. przejedzenie. 

 

Z. Rękas zgłosił problem ZGKiM z brakiem beczkowozu. Stara beczka została zniszczona, 

ponieważ ciągnik miał wypadek. 

Pojazd był ubezpieczony lecz są problemy z otrzymaniem  odszkodowania. 

Wspólnie z Wójtem ustalili, że trzeba będzie zakupić samochód asenizacyjny, na który 
obecnie nie mają środków. 
 15.   Zamknięcie obrad Sesji. 

 

O godz. 1220 Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady XVII sesji Rady 
Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 
 
 
 
 
 
 


